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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DEL CONSELL DEL DISTRICTE  1 DE L’AJUNTAMENT DE 
SABADELL 
 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm. de la sessió: 36/2019 
Caràcter: ordinari 
Data: 11 de febrer 2019 
Horari: de 19:00h a 21:00h 
Lloc: Casal Pere Quart 
 
 
Assistents 
 
Sílvia Renom Martínez, presidenta  
Jaume Oliveras Oliver, vocal d’ERC 
Ramon Henares i Altimira, vocal d’ERC 
Violant Segura i Torà, vocal de CiU  
M. Teresa Coret Español, vocal de l’AV de Nostra Llar – Sant Oleguer 
Evaristo Fortuny Roca, vocal de l’AV del Centre-Mercat 
William Charles Phillips Mockford, vocal de l’AV de Covadonga 
Manuel Sanz Pérez, de l’AV Rambla-Centre 
M. Teresa Sererols Ciutat, vocal de les entitats de gent gran 
Manel Borrell Palazon, vocal de les entitats culturals 
Marcel·lí Garriga Codina, vocal de les entitats esportives 
Montserrat Mateu Bartrolí, vocal de les entitats culturals 
Juan Antonio Paleo Marcos, vocal de les entitats culturals 
Francisco Javier Mur Mallo, vocal del grup altres entitats ciutadanes  
Francesc Pascual Salomó, vocal del grup altres entitats ciutadanes 
Rosa Montero Vilanova, vocal del grup altres entitats ciutadanes 
Jordi Obradors Pineda, vocal de les entitats de comerciants 
Rosa Carmona Bueso, secretaria delegada 
 
Altres assistents: 
 
Xavier Guerrero, regidor d’Espai Públic 
Carles Bericat López, tècnic de Mobilitat, Trànsit i Transport 
Públic assistent 
 
 
Absents 
 
Josep Ayuso Raya, vocal regidor de la llista més votada de la ciutat 
Juan Antonio González Marin, representant del PSC (5%) 
Francisco Gabriel Fuentes Torrecillas, representant de Ciutadans (5%) 
Margarita López Algue, vocal de l’Agrupació Hostafrancs 
Carles Rovira Perarnau, vocal de l’AV Centre Creueta 
Ricard Rodríguez Abellan, vocal de entitats educatives 
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Excusen l’absència: 
 
Elisabeth Gil Esmendia, vocal de CiU 
Àlex Moya Pérez, representant de Unitat pel Canvi (5%) 
Pedro del Jesús Méndez, vocal de l’AV de Sant Oleguer - Sol i Padrís 
Maite Diaz Pallarés, vocal de l’AV de l’Eixample 
Joana Soler Garcia, vocal de les entitats culturals 
Núria Aymerich Rocavert, vocal de les entitats de comerciants 
Montserrat Sanchez Pestaña, vocal dels centres d’ensenyament 
Jaume Del Pozo Niubó, vocal dels centres d’atenció primària 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació de l’acta anterior. 
2. Retorn del Pla de Mobilitat del centre. 
3. Informació de les comissions del Consell. 
4. Informació dels consells sectorials. 
5. Informació del Ple Municipal. 
6. Comunicacions. 
7. Torn obert de paraules. 
 
La Sra. Sílvia Renom Martínez, presidenta del Consell del Districte 1, dóna la benvinguda als 
assistents a la sessió del Consell del Districte 1. 
 
Atès que existeix el quòrum de constitució que estableix l’article 12 del Text refós del Reglament 
Municipal dels Consells de Districte aprovat l'11 d'octubre de 2017, la Sra. Sílvia Renom declara 
oberta la sessió. 
 

 
1. Aprovació de l’acta anterior  

 
La Sra. Presidenta pregunta als vocals si volen fer alguna esmena a l’acta del mes de juliol 
abans de donar-la per aprovada. A continuació, sense cap intervenció dels assistents, es 
dona per aprovada l’acta anterior. 
 
 

2. Retorn del Pla de Mobilitat del centre 
 

El Sr. Carles Bericat, tècnic de mobilitat, fent-se valer d’un power point explica el programa 
d’actuacions de mobilitat que tindran lloc al centre de la ciutat. 
 
En primer lloc s’enumeren les actuacions d’urbanització de l’espai públic, ja s’ha començat 
Sant Pere i pròximament s’iniciaran els carrers Llober-Les Paus i el carrer de Tres Creus.  
En quant a la recuperació d’espai per al lleure, en breu s’iniciaran la integració de c. Calvet 
Estrella a les places de Montserrat Roig i Mestre Planes, igualment del Carrer Buxeda a la 
plaça d’Indibil i Mandoni. Posteriorment es faran la zona de lleure al Vapor Turull i 
l’ampliació de la plaça Fidela Renom i Sant Joan. 
 
També s’estan portant a terme actuacions de reforç de senyalització d’itineraris per a 
vianants i camí escolar a diverses escoles i està previst iniciar-ho en breu al carrer Jardí, la 
pacificació del carrer Unió on està l’escola La Trama. 
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Quant a la millora del transport públic es va posar en marxa la nova línia 15 entre el centre 
i La Bassa, nova parada de taxis a l’Estació d’autobusos. 
 
Pel que fa als estudis de pacificació del trànsit, està a punt d’iniciar-se al sector Creueta, i 
s’està estudiant al barri de Covadonga. 
 
Seguidament el Sr Bericat il·lustra la transformació del centre: mostra el model actual amb 
una illa de vianants petita, carrers amb seccions estretes destinades al cotxe que 
provoquen congestió, falta de jerarquia. Es constata a més una baixa rotació d’aparcament 
amb desequilibris importants. 
 
El model futur passa per ampliar l’illa de vianants. Homogeneïtzar les zones amb seccions 
estretes, potenciar els eixos de vianants i bicicletes, consolidar un esquema d’espai públic 
en creu. En aquest cas el model de circulació es basarà en una gran Ronda del Centre 
amb senyalització d’accés a aparcaments, primerament estàtica i posteriorment dinàmica, i 
una definició de jerarquia viària a l’interior. 
 
Els objectius del model futur són evitar les cruïlles conflictives, eliminar barreres 
arquitectòniques i reduir els espais insegurs, desviar el trànsit pels eixos principals, 
eliminar el trànsit de pas, millorar l’espai públic resultant de l’ordenació intentant 
transformat l’espai públic. 
 
Finalment es mostra en detall el projecte de reurbanització del carrer de Sant Pere. 
 
El Sr. Paleo explica que la tanca del carrer Àngel Guimerà la retiren per passar i desprès 
no la tornen a posar al seu lloc. El Sr. Guerrero respon que potser caldria senyalitzar millor 
per evitar mals usos o desconeixement. Comenta també que l’objectiu és reduir la 
intensitat del trànsit al centre ja que és la zona on més serveis hi ha, això fa que la 
contaminació també sigui molt elevada. Per portar a terme totes les accions previstes 
primer es va una actuació “low cost” amb elements reversibles i pintura, i si funciona bé, 
s’actua posteriorment amb elements definitius. 
 
Explica tota una sèrie d’actuacions que estan previstes al districte per aconseguir aquest 
objectiu. 
 
La Sra. Sererols demana si al Vapor Turull està previst fer un auditori. El Sr. Guerrero 
respon que se està pensant en fer un equipament que doni vida i no que es tanqui  al 
finalitzar l’horari d’atenció  de l’administració, tot i que no està decidit quin tipus 
d’equipament serà. 
 
El Sr. Phillips comenta que a la comissió de mobilitat on hi ha representants de comerç es 
va suggerir que es fes una espècie de kilòmetre 0, és a dir un lloc on hi vagin tots els 
vehicles industrials i des d’allà facin la descàrrega a la zona centre. Potser es podria 
utilitzar el pàrquing del centre per aquesta funció. Creu que cada cop hi ha més furgonetes 
al centre i és perillós ja que estan a zones peatonals.  
 
El Sr. Guererro respon que el pàrquing del passeig no pot ser per un tema d’alçada, però el 
del Mercat Central sí que pot. 
 
El Sr. Paleo diu que al carrer Covadonga els vehicles circulen a molta velocitat i és un 
carrer 30, considera que la única manera de fer respectar les normes és amb sancions. 
Demana una policia més proactiva amb els excessos de velocitat. 
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També explica que els autobusos híbrids són més amples i creu que son inadequats per 
certs carrers estrets del centre ja que suposen un perill pels vianants que circulen per la 
vorera, tenint en compte a més que no fan soroll. Considera que es podria invertir en 
autobusos més petits que fessin la zona centre. 
 
El Sr. Guerrero contesta que abans el radar només es podia posar en carrers amplis però 
ara hi ha un que es pot posar en qualsevol lloc ja que és un trípode independent del cotxe. 
Respecte als busos petits s’han demanat per fer una prova pilot. Estan demanats a punt de 
fer la subhasta. 
 
El Sr. Sanz explica que al carrer Portugal la vorera està molt malmesa per culpa del gir del 
camió de les escombreries. 
 
El Sr. Molins, que assisteix com a públic, considera que en la pacificació del centre no es 
tenen en compte criteris com la revitalització econòmica de la zona. S’hauria de pensar en 
facilitar l’accés a persones d’altres poblacions que venen a la ciutat a consumir cultura i 
comerç. Considera que aquest projecte hauria de ser més transversal i consensuar-lo amb 
altres agents de la ciutat i també altres departaments de l’Ajuntament. S’hauria de donar 
celeritat al pàrquing del centre, donar importància a les rondes externes que ja, en aquests 
moments estan saturades i veure què es pot fer per eliminar aquesta saturació. 
 
Pregunta com es fa la valoració d’aquelles actuacions que es fan “low cost” per desprès 
traslladar-les a definitives. Creu que s’haurien de fixar i saber els criteris que s’utilitzen per 
fer aquesta valoració. 
 
El Sr. Guerrero respon que a les reunions tècniques que es fan setmanalment sobre la 
reordenació de l’espai central hi van molts departaments de l’Ajuntament que aporten 
aquesta visió transversal. 
 
Respecte a la saturació, s’ha constatat que amb les diverses actuacions s’ha augmentat 
l’ús del transport públic. També s’està treballant en la idea de connectar Can Deu amb la 
Carretera de Castellar.  
 
Les actuacions “low cost” acostumen a ser molt petites i es valoren conjuntament amb les 
AAVV i amb veïns i comerciants. Per exemple, al carrer Jardi hi havia prevista una actuació 
que no es farà perquè les escoles no hi estan d’acord. 
 
El Sr. Fortuny apunta que segons el pla d’asfaltatge, es refarà el passatge Colom i no el 
carrer del mateix nom que està pitjor. També diu que al carrer Jovellanos està malament i 
passa l’autobús i tampoc no es fa. 
 
El Sr. Guerrero respon que s’està intentant arreglar els pitjors carrers segons criteris 
tècnics tot i que progressivament, s’aniran fent tots. 
 
El Sr. Garriga explica que hi ha voreres amplies on hi ha escossells buits i ni s’ha tapat ni 
s’ha reposat.  
 
El Sr. Guerrero respon que ja hi ha el pla director de l’arbrat i que contempla tot un projecte 
de substitució d’arbres de forma progressiva. 
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3. Informació de les comissions del Consell 
 

No ha hagut reunions de les comissions. La Presidenta reitera que al pròxim ple de març 
es presentarà una presentació del resum del treball de cadascuna de les comissions 
durant aquesta legislatura. 
 
 

4. Informació dels consells sectorials 
 
No hi ha hagut cap consell sectorial. 

 
 
5. Informació del Ple Municipal 

 
Els acords de les mocions que es van presentar als últims plens municipals s’enviaran, 
com sempre, en un document, adjunt a l’acta. 
 
 

6. Comunicacions 
 

La Sra Coret convida a tots els assistents que el pròxim dijous 14 de febrer a les 19 hores 
es farà l’acte de inauguració de l’exposició conjunta sobre el 65è aniversari del naixement 
del barri de Nostra Llar i el perquè d’un Museu tèxtil a Sabadell a les instal·lacions de 
l’AAVV de Nostra Llar. 

 
 
7. Torn obert de paraules 

 
No hi ha paraules. 
 

 
La Sra. Presidenta agraeix a tots els presents la seva assistència i aixeca la sessió, de la qual, 
com a secretària delegada, estenc aquesta acta. 
 
La secretària delegada      Vist i plau 
  La presidenta 


